
 

 

Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 7/2018 konaného dne 19. září 2018 

 
 
Přítomni: 

1. Kettner Lukáš (předseda) 5. Kuželka Ivan 

2. Ježek Jan 6. Vrzal Miloslav 

3. Antonín Pavel 7. Měrtlová Soňa (tajemnice) 

4. Faltus Zdeněk  
 
 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Mazanec Jiří 6. Preininger Tomáš 

2. Šajnar Erik 7. Dudíková Marie 

3. Hambálková Zuzana 8. Janoušková Marcela 

4. Procházka Jan (místopředseda) 9. Lodinová Miluše 

5. Černý Radek  
 
 
Hosté: 

1. Rezničenko David (Nemocnice HB) 3. Tomášová Eva (Nemocnice Třebíč) 

2. Mlčák Jan (Nemocnice Pelhřimov) 4. Palečková Věra (Nemocnice NMNM) 
 
 
Program jednání: 
1. Zahájení; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Hospodaření zdravotnických zařízení kraje za 1. pololetí 2018 - setkání s řediteli zřizovaných 

nemocnic k hospodaření za 1. pololetí 2018; 
 
Harmonogram prezentací: 
16:00 Nemocnice Nové Město na Moravě, příspěvková organizace 
16:20 Nemocnice Třebíč, příspěvková organizace 
16:40 Nemocnice Havlíčkův Brod, příspěvková organizace 
17:00 Nemocnice Pelhřimov, příspěvková organizace 
 
4. Diskuze, různé; 
5. Závěr. 
 
 

1. Zahájení 
Lukáš Kettner, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „Zdk“) přivítal všechny 
přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že Zdk není usnášeníschopná. 
 

2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu jednání. Z důvodu neúčasti ředitele jihlavské nemocnice bude 
bod „Hospodaření zdravotnických zařízení kraje za 1. pololetí 2018 - setkání s řediteli zřizovaných 
nemocnic k hospodaření za 1. pololetí 2018 (pouze ředitel jihlavské nemocnice)“ zařazen na 
říjnové zasedání komise. Takto upravený návrh programu byl 6 hlasy schválen. K zápisu 
z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 6 hlasy schválen. 



 

Číslo jednací: KUJI 77577/2018 
 Číslo stránky 2 

3. Hospodaření zdravotnických zařízení kraje za 1. pololetí 2018 - setkání s řediteli 
zřizovaných nemocnic k hospodaření za 1. pololetí 2018 

Věra Palečková seznámila členy komise s hospodařením nemocnice za 1. pololetí 2018. Došlo 
k nárůstu nelékařského personálu a navýšení sazeb za pohotovost lékařů. Lukáš Kettner vznesl 
dotaz na provozní dotaci od kraje. Věra Palečková odpověděla, že byla poskytnuta z důvodu 
průběžného navyšování platů. Došlo k nárůstu závazků po lhůtě splatnosti nad 90 dnů. Lukáš 
Kettner vznesl dotaz na postup vůči pojišťovně v případě, kdy zaplatí později. Věra Palečková 
odpověděla, že pojišťovny postupují podle úhradové vyhlášky a používají veškeré legální úhradové 
mechanismy. Lukáš Kettner dále vznesl dotaz na personální situaci. Věra Palečková odpověděla, 
že nelékařského personálu je dostatek, problém je s lékařským personálem. V letošním roce 
nastoupí šest absolventů, kteří ovšem nemohou nahradit kvalifikované lékaře. Dále jsou využívány 
semináře Efekt+. Lukáš Kettner vznesl dotaz na péči o kvalifikované lékaře. Věra Palečková 
odpověděla, že o kvalifikované lékaře pečují dobře. Dále doplnila, že velmi dobře funguje urgentní 
příjem, který není hrazen pojišťovnou, neboť pojišťovna úhradový kód v seznamu výkonů má, ale 
nemocnicím ho nechtějí nasmlouvat. Dále vznesl dotaz na dostavbu dětského oddělení. Věra 
Palečková odpověděla, že z důvodu zpoždění dodavatelských prací bude stavba předána o něco 
později. Věra Palečková vznesla prosbu, aby na LPS byli více využíváni praktici. Soňa Měrtlová 
reagovala, že na zasedání Komise pro zdravotnictví Asociace krajů ČR pan náměstek ministra 
zdravotnictví informoval, že MZ ČR připravilo návrh postupu, jak zapojit praktické lékaře do 
systému do LPS. LPS kde by sloužil praktik, byla v nemocnicích s urgentním příjmem. Všem 
novým praktikům by měla být zakomponována do smluv se zdravotní pojišťovnou povinnost sloužit 
LPS. U stávajících lékařů tato cesta není možná. Pavel Antonín vznesl dotaz na byty pro lékařský 
personál. Věra Palečková odpověděla, že je uzavřené memorandum s městem, kde v případě 
volného bytu, je byt nabídnut lékaři. Lukáš Kettner vznesl dotaz, komu bude případná provozní 
dotace kraje poskytnuta. Soňa Měrtlová odpověděla, že dotace bude v případě potřeby poskytnuta 
ZZS KV, Dětskému centru Jihlava a Dětskému domovu Trojlístek a byla poskytnuta všem krajským 
nemocnicím. Věra Palečková dále informovala o rekonstrukci vstupního pavilonu a oken u LDN. 
Soňa Měrtlová doplnila, že rekonstrukce vstupního pavilonu je plánována na konec roku 2020. 
Věra Palečková poděkovala Kraji Vysočina za podporu a za poskytnutí provozní dotace. Dále 
vznesl dotaz, zda je nemocnice schopna postarat se 24 hodin o chirurgické a traumatologické 
pacienty (např. akutní vnitrobřišní krvácení ohrožující život pacienta a triage nepozitivní otevřené a 
zavřené zlomeniny dlouhých kostí). Věra Palečková odpověděla, že ano. 
 
 
Eva Tomášová seznámila členy komise s hospodařením nemocnice za 1. pololetí 2018. 
Hospodaření nemocnice skončilo ve ztrátě 7,5 mil. Kč. Došlo k nárůstu osobních nákladů, byl 
zprovozněn nový pavilon budovy C, který zapříčinil nárůst nákladů na energie a na úklid. Stoupají 
závazky po lhůtě splatnosti. Úhrady od pojišťoven jsou prvotně použity na pokrytí úhrad osobních 
nákladů. Lukáš Kettner vznesl dotaz na péči o kvalifikované lékaře. Eva Tomášová odpověděla, že 
se potýkají s problémy se střední generací zaměstnanců. U některých oborů je problém, že 
převažují lékařky ženy, které odchází na MD. Největší problém je v současné době u dětského 
oddělení. Každý rok odchází dvě až tři atestované dětské lékařky většinou na MD. A také je 
nedostatek personálu na chirurgickém oddělení. Jsou využívána stipendia, náborové příspěvky a 
odměny pro školitele. Lukáš Kettner vznesl dotaz ohledně prevence syndromu vyhoření u 
zdravotnického personálu. Eva Tomášová odpověděla, že je jim umožněno v rámci plánu 
vzdělávání nastavení kurzů vzdělávání, školení, účast na klinických studiích. Jan Ježek vznesl 
dotaz na otevření urgentního příjmu. Eva Tomášová odpověděla, že základní obory byly 
zprovozněny 1. ledna, následně proběhla kolaudace hemodialýzy (bude nasmlouváno 12 lůžek), 
dále bude zřízena stanice jednodenní péče – budou prováděny drobné gynekologické a 
ortopedické zákroky. Dále bude zřízena jedna stanice LDN, urgentní příjem bude fungovat od 1. 1. 
2019. Lukáš Kettner vznesl dotaz, v jakém režimu pojede urgentní příjem. Eva Tomášová 
odpověděla, že v režimu 24 hodin, lékaři budou sloužit 12-ti hodinové směny a budou sloužit 
kmenoví a externí zaměstnanci. Dále vznesl dotaz, zda je nemocnice schopna postarat se 24 
hodin o chirurgické a traumatologické pacienty (např. akutní vnitrobřišní krvácení ohrožující život 
pacienta a triage nepozitivní otevřené a zavřené zlomeniny dlouhých kostí. Eva Tomášová 
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odpověděla, že ano. Dále vyjádřila poděkování Kraji Vysočina za podporu a za poskytnutí provozní 
dotace a dále za podporu při stavbě budovy E. 
 
 
David Rezničenko seznámil členy komise s hospodařením nemocnice za 1. pololetí 2018. 
Hospodaření nemocnice skončilo se ztrátou 24 mil. Kč, bez započítání dotace od zřizovatele. Za 
rok 2017 bylo pojišťovnám doplaceno 250 tis. Kč. Lukáš Kettner vnesl dotaz na platby od 
pojišťoven a řešení závazků soudní cestou. David Rezničenko odpověděl, že s pojišťovnami 
nejsou žádné větší problémy v rámci závazků. Nemocnice má nastaveny větší zálohové platby za 
péči. Lukáš Kettner vznesl dotaz na stavební práce v nemocnici. David Rezničenko odpověděl, že 
v současné době je v plánu rekonstrukce výtahů, obnova operačních sálů. Dále vznesl dotaz na 
urgentní příjem. David Rezničenko odpověděl, že zde pracuje sestra, která po výzvě záchranné 
služby volá lékaře daného oboru. Lukáš Kettner vznesl dotaz na péči o střední generaci personálu. 
David Rezničenko odpověděl, že na interním a dětském oddělení tento personál chybí. Pro 
školitele jsou vyčleněny benefity a další finanční prostředky jsou poskytnuty z FKSP. Dále vznesl 
dotaz, zda je nemocnice schopna postarat se 24 hodin o chirurgické a traumatologické pacienty 
(např. akutní vnitrobřišní krvácení ohrožující život pacienta a triage nepozitivní otevřené a zavřené 
zlomeniny dlouhých kostí). David Rezničenko odpověděl, že ano.  
 
Z jednání odešel člen komise Ivan Kuželka. 
 
Jan Mlčák seznámil členy komise s hospodařením nemocnice za 1. pololetí 2018. Lukáš Kettner 
vznesl dotaz na péči o střední generaci personálu. Jan Mlčák odpověděl, že nemocnice je 
zařazena v programu „Zdravá nemocnice“. Program zahrnuje komplexní problematiku podpory 
zdraví, projekty jsou zacíleny jak na pacienty tak i zdravotnické pracovníky. Nemocnice pořádá 
exkurze pro mateřské a základní školy, kde děti mohou vyzkoušet práci lékařů. Nemocnice získala 
od Světové zdravotnické organizace ocenění „Gold Level“ za edukaci pacientů. Střední generaci 
personálu je poskytnuta odměna za osobní hodnocení, která spočívá v plnění úkolů a kompetencí. 
 
Z jednání odešel člen komise Zdeněk Faltus. 
 
Lukáš Kettner vznesl dotaz na personální situaci na interním a chirurgickém oddělení. Jan Mlčák 
odpověděl, že je dostatek lékařů, u chirurgie je podle vyhlášky stav v pořádku. Miloslav Vrzal 
vznesl dotaz na personální situaci na onkologii. Jan Mlčák odpověděl, že v současné době probíhá 
výběr kandidáta na primáře oddělení. Lukáš Kettner vznesl dotaz na stavební práce v nemocnici. 
Jan Mlčák odpověděl, že prvotně bude postaven urgentní příjem, druhá část bude stavba pavilonu, 
který propojí celý areál a třetí část stavby je přístavek současné hlavní lůžkové budovy, kde se 
bude nacházet magnetická resonance. Dále vznesl dotaz na rozdělení urgentního příjmu. Jan 
Mlčák odpověděl, že interna a chirurgie bude na jednom místě. Soňa Měrtlová doplnila, že 
v rozpočtu kraje na rok 2019 jsou vyčleněny finanční prostředky na projektovou dokumentaci. Jan 
Mlčák poděkoval kraji za podporu prostřednictvím provozní dotace, které si váží a doufá v tuto 
podporu i pro rok 2019. Lukáš Kettner vznesl dotaz na stav závazků po lhůtě splatnosti. Jan Mlčák 
odpověděl, že při nedodržení splatnosti nejsou placeny žádné penále a je využíván zajišťovací 
úvěr. Od pojišťoven jsou evidovány pouze drobné závazky. Dále vznesl dotaz, zda je nemocnice 
schopna postarat se 24 hodin o chirurgické a traumatologické pacienty (např. akutní vnitrobřišní 
krvácení ohrožující život pacienta a triage nepozitivní otevřené a zavřené zlomeniny dlouhých 
kostí). Jan Mlčák odpověděl, že ano.  
 

4. Diskuze, různé 
Lukáš Kettner vznesl dotaz na eRecepty. Miloslav Vrzal odpověděl, že je situace stabilizována, 
problém se vyskytuje s QR kódy. 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na středu 17. října 2018 od 16.00 hodin v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15. 
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5. Závěr 
Lukáš Kettner, předseda Zdk, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání. 
 
 
 
MUDr. Lukáš Kettner 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
 
Ing. Soňa Měrtlová 
tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 2. října 2018. 


